



MATERNITY & NEWBORN CARE PROGRAM COMMITTEE
COMITÉ DE PROGRAMME SUR LES SOINS DE MATERNITÉ ET DE PÉRINATALITÉ

July, 2014

Greetings to members of the College of Family Physicians Special Interests or Focused Practices (SIFP) members in Maternity & Newborn Care and members of the Family Physician Maternity & Newborn Care listserv

Following twice yearly meetings in the spring and fall, we will be sending you an e-mail update to let you know what your representatives on the CFPC Maternity & Newborn Care Program Committee are doing. The committee consists of regional representatives as well as representation from the Society of Obstetricians and Gynecologists of Canada (SOGC); Advanced Life Support in Obstetrics/Advances in Labour and Risk Management (ALSO/ALARM); Canadian Association of Midwives (CAM); the Society of Rural Physicians of Canada (SRPC) and the Canadian Association of Perinatal and Women's Health Nurses (CAPWHN).

Our most recent meeting was on June 8 2014 at the CFPC offices in Mississauga. Some of the highlights from the meeting include:

- The highly successful National Forum on Competencies in Maternity Care Teaching held in Toronto June 6 2014 was discussed. Dr. Anne Biringer was thanked for her tremendous efforts in organizing the forum. The direction of competency teaching in family medicine obstetrics appears to be on target.
<https://www.mountsinai.on.ca/education/staff-professionals/cme/teaching-competency-family-medicine-maternity-care/national-forum-program/view>.
- Planning has been completed for the Maternity Care half day on Friday November 14 2014 at FMF in Quebec City. An exciting program is planned and sessions outside of the half-day will add to the program.
- Dr. Baxter provided an update on the ALSO/ALARM transition which has been scheduled for July 1, 2014 while updates were received from the SOGC, CPS, SRPC and CAM.

The committee is planning to release promotional materials to support family physicians providing maternity care at FMF2014. Keep an eye out for these!

Literature and media links related to Maternity & Newborn Care issues can be found on our webpage at <http://www.cfpc.ca/MaternityNewbornComm/>

We welcome your feedback and suggestions on future activities of interest to our members; please email MNCPC@cfpc.ca

Lisa Graves MD, CCFP, FCFP
Chair, Maternity & Newborn Care Program Committee

Juillet 2014

Bienvenue aux membres de la Section des médecins de famille avec intérêts particuliers ou pratiques ciblées en soins de maternité et de périnatalité et aux membres du groupe Listserv sur les soins de maternité et de périnatalité pour les médecins de famille.

Après chacune des rencontres du printemps et de l'automne, nous vous enverrons par courriel une mise à jour vous informant des activités de vos représentants du Comité de programme sur les soins de maternité et de périnatalité du CMFC. Le Comité est constitué de représentants régionaux, ainsi que de représentants de la Société des obstétriciens et gynécologues du Canada (SOGC), des Cours avancés de réanimation obstétricale/Gestion du travail et de l'accouchement (ALSO/GESTA), de l'Association canadienne des sages-femmes (ACSF), de la Société de médecine rurale du Canada (SMRC), et de l'Association canadienne des infirmières et infirmiers en périnatalité et en santé des femmes.

Notre plus récente rencontre a eu lieu le 8 juin 2014, au bureau du CMFC, à Mississauga. Voici quelques faits saillants de la rencontre :

- Nous avons discuté du Forum national sur les compétences en soins de maternité qui a eu lieu le 6 juin 2014, à Toronto, et qui a connu un grand succès. Nous avons remercié D^{re} Anne Biringer pour les efforts extraordinaires qu'elle a déployés pour organiser le forum. Les objectifs en matière d'enseignement axé sur les compétences en obstétrique en médecine familiale sont en voie d'être établis.
<https://www.mountsinai.on.ca/education/staff-professionals/cme/teaching-competency-family-medicine-maternity-care/national-forum-program/view>.
- Nous avons terminé la planification de la demi-journée sur les soins de maternité, qui se déroulera le vendredi 14 novembre 2014 dans le cadre du FMF, à Québec. Nous avons préparé un programme fort intéressant; nous ajouterons également des ateliers en dehors de cette demi-journée.
- D^r Baxter a fourni une mise à jour sur la transition des programmes ALSO/GESTA, prévue pour le 1^{er} juillet 2014, tandis que des mises à jour ont été reçues de la SOGC, la SCP, la SMRC et l'ACSF.

Le comité prévoit diffuser, durant le FMF 2014, du matériel promotionnel pour appuyer les médecins de famille qui dispensent des soins de maternité. Restez à l'affût!

Nous avons affiché des articles et des liens vers des ressources sur les soins de maternité et de périnatalité sur notre page Web (http://www.cfpc.ca/Maternite_Ressources).

N'hésitez pas à nous faire part de vos commentaires et suggestions d'activités futures qui pourraient intéresser nos membres MNCPC@cfpc.ca.

Lisa Graves MD, CCMF, FCMF

Présidente, Comité de programme sur les soins de maternité et de périnatalité